
 
Tijdens de 1e termijn heeft het CDA op veel onderwerpen een positieve reactie gehad vanuit 
het college, waarvoor dank. Toch wil ik op een aantal onderwerpen ingaan: 
 
Woningbouw 
Volgens mij zijn alle partijen er over eens dat er op korte termijn woningen bij moeten komen. 
De discussie is het aantal, waar en het proces. 
Het CDA is voor een zorgvuldig proces op basis van de juiste cijfers en waar ruimte is voor 
participatie. Daarom hebben wij al langer gepleit voor een structuurvisie om te bepalen hoe 
en waar we Winterswijk in de toekomst willen uitbreiden in afstemming op de industrie en 
andere functies. Daar hoort ook bij dat je reële prognoses maakt van de te verwachten 
aantallen. De 35.000 van de VVD is maar een slag in de lucht 
Om die reden is het CDA tegen het amendement en de motie over het Tuunterveld. 
Maar om dezelfde reden zijn we dus voor de motie Narcisstraat. Die locatie is opgenomen in 
de structuurvisie en er heeft destijds een zorgvuldige afweging plaatsgevonden. 
De woningbouw helemaal aan de markt overlaten, zoals de VVD voorstelt, vinden wij geen 
goede zaak. Wij vrezen dat dan de woningen waar onze jongeren en starters om vragen dan 
niet worden gebouwd omdat dit voor de markt financieel minder aantrekkelijk is. 
 
Wij vinden juist dat de overheid wel meer regie mag nemen. Het hebben van voldoende en 
goede woningen is een belangrijk bestaansrecht. En als er wat meer de regie was gepakt door 
het college hadden we nu ook geen moties over het Tuunterveld hier op tafel gehad. 
 
Onderhoud wegen  
De wethouder heeft ons overtuigd dat hij alles op alles zet om het onderhoud aan de wegen 
op orde te krijgen. Ook positief was om te horen dat de wethouder begin volgend jaar met 
een plan komt dat ook de mogelijkheid biedt om de knelpunten Vredenseweg en 
Groenloseweg op te lossen. Om die reden trekken wij onze motie in. 
Ons amendement voor een werkbudget om kleine knelpunten op te lossen hebben wij in 
overleg met de wethouder aangepast door het te koppelen aan Drempelvrij Winterswijk  
 
Present, Humanitas, Winterswijkse Uitdaging: 
Na een goed overleg met de wethouder en mede-indiener GL hebben wij het amendement 
voor een verhoging van het budget aan Present verbreed met Humanitas en de Winterswijkse 
Uitdaging. Die drie organisaties vullen elkaar goed aan. Een investering deze organisaties 
levert veel op omdat het werk door veel vrijwilligers wordt gedaan. Dit is dus een echte 
investering in de Winterswijkse samenleving. Wel is het belangrijk dat de organisaties goed 
gaan samenwerken, daarom kiezen we voor een budget voor 2 jaar, waarna een evaluatie 
volgt. 
 
Gedupeerden toeslagenaffaire 
Dinsdagavond kwamen de gedupeerden van de toeslagenaffaire al kort ter sprake.Het CDA 
had hier schriftelijke vragen over gesteld, nadat we hier eerder ook al aandacht voor hadden 
gevraagd. Allereerst een compliment aan de wethouder en de ambtelijke organisatie dat we 
zo snel antwoord kregen op onze vragen, daardoor kunnen we het nu ook noemen. Wij 
hadden die vragen gesteld omdat in de Gelderlander stond dat Winterswijk achter liep t.o.v. 



andere gemeenten. Maar gelukkig klopt het niet altijd wat er in de krant staat. In Winterswijk 
gaat het namelijk om 31 gezinnen en het college heeft dit voortvarend opgepakt door daar 
waar mogelijk deze gezinnen bij te staan en door schulden bij de gemeente kwijt te schelden. 
Daarvoor wil ik graag een compliment geven aan het college, ook omdat ik hoop dat dit 
bijdraagt aan het vertrouwen in de lokale overheid. 
 
Het maken van keuzes! 
Daarmee kom ik terug bij ons belangrijkste punt uit de eerste termijn, namelijk dat er keuzes 
moeten worden gemaakt, niet alles kan nu de reserves fors zijn geslonken en de schulden 
richting het plafond gaan. Daar komt bij dat de structurele lasten voor de scholen van 1 miljoen 
per jaar nog niet zijn opgenomen in de begroting en dat het gemeentekantoor ons straks 30 
jaar lang een ton kosten en het cultuurkwartier 30 jaar lang 3 ton per jaar. 
Daarnaast moeten we nog maar zien of de bezuinigingen die zijn ingeboekt op het sociaal 
domein en de jeugdzorg worden gehaald. 
Wij waren met name teleurgesteld over de reactie van de wethouder over het 
cultuurkwartier. Dit gaat mogelijk straks meer dan 10 miljoen kosten en de wethouder is op 
geen enkele manier bereid om te gaan zoeken naar goedkopere alternatieven Wij willen 
voorkomen dat Winterswijk straks een financiële molensteen om de nek krijgt of dat er straks 
geen geld meer is voor de scholen. 
Om die reden komen wij met een motie waarin wij het college oproepen om te onderzoeken 
of het plan voor het cultuurkwartier goedkoper kan of dat er goedkopere alternatieven zijn 
voor het cultuurkwartier. 
 
Reactie op de moties en amendementen 
Tot slot een reactie op de amendementen en moties die ik nog niet heb genoemd: 
Het amendement voor het aantrekken van nieuwe inwoners steunen wij, waarbij wel moet 
worden opgemerkt dat dit vanuit de Achterhoek al langer gebeurt, maar bij ons weten weinig 
oplevert. 
Het amendement over de lening voor TT. Wij snappen de achtergrond van dit amendement, 
want ook wij hebben moeite met de wijze waarop de plannen worden opgepakt. Wij hebben 
altijd gepleit voor een bescheiden bezoekerscentrum in goed overleg met de buurt en zijn niet 
voor een groot museum. Dus daar zijn we het denk ik over eens. Wat wat ons betreft niet kan 
is dat we de toegezegde bijdrage omzetten in een renteloze lening. Dan veranderen we 
tussentijds de spelregels. We willen ook een betrouwbare overheid blijven. 
De motie over de kaders voor de toeritische groei. Daar kregen we in de 1e termijn een 
discussie over waarbij de wethouder aangaf dat we toch de omgevingsvisie hebben als kader. 
Daar heeft de wethouder zeker een punt, maar blijkbaar biedt die omgevingsvisie dusdanig 
veel interpretatieruimte dat recreatieve ontwikkelingen zoals nu worden voorgesteld in de 
Brinkheurne niet aan de voorkant worden voorkomen en er dus voor zorgen dat een hele 
buurtschap in de gordijnen vliegt. Dit vraagt om een aanscherping of anders misschien wel 
een evaluatie van die kaders. 
De moties over de naamgeving van de straten in de nieuwe woonwijk op de Rikker. Wij vinden 
dat Gerrit Komrij al genoeg vereeuwigd is met het komrijcollege en dat wij het in principe 
overlaten aan de straatnamencommissie, maar als wij toch een suggestie moeten doen dat 
zien wij liever dat de straten naar onze Winterswijkse verzetshelden worden genoemd, zodat 
zij niet worden vergeten. 
 


